
Utgivningsschema för 2000 
Bladet hos dig vecka 21, 34 och 47 (material lämnas 2 veckor tidigare). 
 
Har du idéer om vad vi skall skriva om – ta kontakt med någon i bystuge-
föreningens styrelse. 
Färdigt material kan lämnas i postlåda 5519 till Karin Hållén. 
Du kan också skicka e-post: stackmorabladet@swipnet.se 

Rosor och tack till … 
… Eva-Lena och Bosse för vacker sång och musik på  
luciafesten i bystugan. 
 

… våra duktiga och hjälpsamma vaktmästare, Hans och 
Tore, som sköter om bystugan så bra. 
 

… mina vänner för massage, promenadsällskap, telefonsamtal, 
blommor och besök, och till min familj som stöttar och peppar mig, un-
der min sjukskrivning. 

Karin H 

Efter kontakt med VBB-Viak, 
Göran Kjellberg, som för Vägver-
kets räkning arbetar med Stack-
moravägen konstateras att läget 
nu är följande: 

Arbetsplan för Stackmoravä-
gen är under upprättande och 
skall vara klar 2000-02-29. Ar-
betsplanen kommer sedan att stäl-
las ut hos Vägverket i Falun och 
Härnösand, hos Orsa kommun 
och i Stackmora bystuga. Bystu-
gan kommer under utställningsti-
den att hållas öppen en kväll i 
veckan samt ett par timmar under 
helgerna. Preliminär utställnings-
tid är 6/3–2/4. Annonser i lokal-
pressen med mer information 
kommer, där även detaljer om by-
stugans öppethållande framgår. 

Under förutsättning att arbets-
planen kan fastställas utan över-
klaganden kommer sedan en 
bygghandling att upprättas under 
år 2000, vilket innebär att bygg-
start kan ske så snart medel tillde-
las för objektet. 

Korsningen mot väg 45 är 
även den ”på gång” och kan för-
hoppningsvis påbörjas i samband 
med byggnation av delen Berget–
Stackmora. 

Jan Arnesson 

Stackmoravägen 

Information till byns befolkning 
nr 1/2000 

Vi har sedan början av november 
haft ett läseprojekt på skolan. 

Vi startade det hela med att Jan 
Bäckman kom och pratade lite om 
bokens historia och om spännande 
bra böcker. Dagen efter fick vi be-
sök av Catharina Skoog, barnbibli-
otekarie vid Orsa sockenbibliotek. 
Hon träffade alla klasser och hade 
med sig massor av böcker som vi 
fick låna. Hon berättade lite vad de 
handlade om och det gav barnen 
lust att läsa. 

På skolan tycker vi att barnen i 
dag läser mindre än förr. Vi vill med 
det här projektet få barnen att läsa 
mer. Vi vill ge dem känslan av att 
leva sig in i en bra bok. Detta projekt 
fortsätter hela läsåret ut och vi kom-
mer att få besök av Catharina flera 
gånger med nya böcker och lästips!! 

 
ITiS 
På skolan jobbar vi också med ITiS 
(InformationsTeknik i Skolan), en 
stor satsning som Skolverket gör. 
Totalt kommer 60.000 lärare i Sve-
rige genomgå detta. Verket vill att 
lärarna ska integrera datorn mer i 
skolarbetet. 

På Stackmora skola deltar 
Anna-Karin, Karin, Inger och alla 
barn på skolan från förskoleklassen 
till årskurs 6. Deras projekt går ut 
på att göra en intressant och bra 
skoltidning. Alla klasser har olika 
bitar som de jobbar med. 

 
Vänort 
I slutet av mars kommer vi på sko-
lan att få besök av Barb Dreyer från 
Braham, USA (som är Orsas vän-
ort), en bildlärarinna som också är 
keramiker.  

Eva Lena och Bibbi var där i fjol 
på vänortsbesök. Sen dess har Eva 
Lena och Barb haft kontakt. Det 
kommer en hel grupp med amerika-
ner till Mora/Orsa i fem dagar.  

Barb kommer att träffa klasser-
na och de ges möjlighet att ställa 
frågor.  

Eva Lena och Barb jobbar med 
planeringen av ett keramiskt arbete. 

”Vi skall skapa en snygg vägg-
dekoration som vi kommer att ha i 
trappan upp mot matsalen. Vi hop-
pas att det blir något vackert som 
kommer pryda skolan i många år.” 

E L J 

Vad händer i Stackmora skola? 



Under sommaren 1999 rustades 
ishockeyplan med hjälp av ett 
EU-bidrag på 10.000 kronor som 
bystugeföreningen sökte och fick. 

Omklädningsrum och spolkur 
målades på utsidan plus att dör-
rarna byttes. Sargen målades och 
bättrades även den, samtidigt som 
hela området städades upp. Mål-
nings- och städningsarbetena 
gjordes ideellt under fyra arbets-
kvällar.  

Samordningsansvarig för des-
sa arbeten var Janne Helin som 
skall ha ett stort tack för sin in-
sats. Tack givetvis även till övriga 
deltagare på arbetskvällarna samt 
till Tore Axelsson Bygg AB som 
monterade de nya dörrarna kost-
nadsfritt. EU-bidraget räckte även 
till nya redskap som snöskyfflar 
och skrapor. 

Under vintern körs för sjätte 
säsongen i rad hockeyträning (2 
gånger per vecka) för ungdomar 

under ledning 
av Janne He-
lin och un-
dertecknad. 
Intresset är 
stort och 
sammanlagt 
har 36 ungdomar, i åldrar mellan 
6 och 16 år, deltagit. Vanligtvis 
brukar vi vara runt 20–22 stycken 
varje träning som genomförs på 
ett lekfullt sätt utan elittänkande, 
med bra stämning där alla är lika 
bra och lika välkomna.  

Ishockeyplan sköts vintertid av 
ideella ”spolgrupper”. Tyvärr fick 
vi i vinter bara ihop två stycken 
grupper och Du som känner att 
Du vill hjälpa till kontakta un-
dertecknad eller Janne Helin. 

Avslutningsvis kan nämnas att 
ishockeyplanen i år har målade 
linjer för första gången på mycket 
länge. 

Jan Arnesson 

Sophantering i Stackmora  

Ishockeyplan  

Det alternativa sopsystemet har i 
skrivande stund, 2000-02-15, va-
rit igång i 3,5 månader. Molokbe-
hållaren har tömts tre gånger, 99-
12-06, 00-01-03 och 00-01-24 
med intervallerna 36, 28 respekti-
ve 21 dagar. Den fjärde tömning-
en är inte aktuell på ytterligare 1–
2 veckor varför tömningsinterval-

let kommer att vara cirka fyra 
veckor igen. Januari-tömningarna 
påverkades säkert mycket av julen 
samt evenemangen i bystugan 
före och under helgerna. 

Totalt deltar 17 fastigheter i pro-
jektet varav bystugan av kommu-
nen räknas som tre varför man kan-
ske kan jämföra med 19 hushåll. 

Samtliga deltagare i projektet 
har vid kontakt under januari för-
klarat sig positiva och nöjda. 

Projektet går nu vidare med 
uppföljning av tömningsinterval-
ler och vikter. Kvar att dra erfa-
renheter av är sommarvärmens 
eventuella påverkan avseende lukt 
med mera. 

Moloksystemet är sedan tidi-

gare i drift på många olika ställen, 
bland annat har Ängelholms kom-
mun cirka 80 stycken anläggning-
ar i drift, Ystads kommun har 60 
och Borlänge kommun förhandlar 
just nu om inköp av 27 stycken. 
Faluns kommunala bostadsbolag 
förhandlar om 20 stycken och 
Vägverket har ett otal i drift efter 
vägarna, framförallt söderut. Jag 
har själv haft kontakt med Ystads 
kommun, Borlänge Energi och 
Vägverket och hittills enbart er-
hållit positiva omdömen. 

Systemet är vidare i drift på 
många håll utomlands där Portu-
gal, fast anläggningarna är finska, 
är det mest utbyggda landet. 

Jan Arnesson 

Notiser 
Bystugeföreningens årsmöte 
hålls den 8 mars kl 19 i bystugan, 
fika. Välkomna! 
 
”Vi äldre”-träff i bystugan  den 
26 mars kl 14–16. 
 
Får i Stackmora  
Om allt går 
som planerat 
kommer Chris 
Wurst att ha 
cirka 20 styck-
en betande 
tackor i byn i 
sommar. 

De kommer att alternera 
mellan väst i byn vid Värpers 

och öst i byn vid Göléns. 
Fungerar det bra kan det bli en 

fortsättning även nästa sommar. 
 

Du som bor i Stackmora kan 
hyra bystugan för en billig pen-
ning, barnkalas 100 kr, fester 300 
kr och kvällar (t ex ungdomsdisco 
eller danskurs) 10 kr/person. Bok-
ning sker hos Iris Holmstrand, 
428 47. 
 
Vinnare i höstlotteriet: vedlass, 
Ulf Larsson; vedkorg, Birgitta 
Hansson; näverslöjd, Ellen Hans-
son; mässingsljusstakar, Göte 
Bäck. 


